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Hooggeachte heer Staghouwer, 

 

De SDa, Autoriteit Diergeneesmiddelen rapporteert jaarlijks over het gebruik van antibiotica in de 

veehouderij op basis van verkoopcijfers en gebruikscijfers. 

 

Ieder jaar constateert de SDa dat de verkoopcijfers van antibiotica afwijken van de gebruikscijfers en 

dat de omvang van de afwijking gering is en van jaar tot jaar fluctueert. In Europees verband zijn de 

verkoopcijfers leidend. Op basis van deze feiten heeft het bestuur van de SDa besloten nader 

onderzoek te laten doen naar de oorzaak van dit verschil. Ze heeft daartoe een werkgroep ingesteld, 

bestaande uit vertegenwoordigers van de beroepsgroep dierenartsen, FIDIN, Bureau 

Diergeneesmiddelen (CBG-Meb), aangewezen databanken en SDa. Het feitelijk onderzoek is verricht 

door onderzoeksbureau Deloitte op geleide van uw ministerie. In deze brief geeft de SDa haar reactie 

op het rapport.  

 

In algemene zin kan worden geconcludeerd dat de onderzoekers geen aanwijzingen hebben 

gevonden voor onregelmatigheden bij het registratieproces. Aan het overgrote deel van 

geconstateerde verschillen ligt een duidelijke verklaring ten grondslag. Wel worden enkele suggesties 

gedaan waarmee de kwaliteit en betrouwbaarheid van de gegevens kunnen worden verbeterd.  

 

In het rapport wordt aangegeven dat het overgrote deel van het verschil veroorzaakt wordt door het 

niet monitoren van het gebruik bij andere diersoorten dan pluimvee, rundvee, varkens, vleeskalveren 

en konijnen voor dierlijke productie (bijv. geiten en gezelschapsdieren). Naarmate voor meer 

diersoorten het antibioticumgebruik gemonitord gaat worden, zoals het opnemen van het gebruik in 

de geitensector in 2022, verwachten wij dat het verschil zal afnemen. 






